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ნავთობი და გაზი 

ბირჟაზე ნავთობის ფასი მკვეთრად გაიზარდა 

საერთაშორისო ენერგეტიკულ ბირჟაზე აღმასვლის ტენდენცია ფიქსირდება. ბარელი 

ნავთობის ფასი საშუალოდ 8%-ითაა გაზრდილი და ამჟამად Brent-ის ფასი 78 დოლარს 

აღწევს, WTI-ს ფასი კი 75 დოლარის ფარგლებშია. 

რაც შეეხება რუსულ ნავთობს, ბარელი Urals-ის ფასი 71 დოლარის ფარგლებში მერყეობს. 

ბოლო პერიოდში ნავთობის გაძვირება რუსეთ-უკრაინის ომის ესკალაციასთან, ახლო 

აღმოსავლეთის რეგიონში გეოპოლიტიკური რისკების ზრდასთან და OPEC-ის მხრიდან 

მიწოდების შეზღუდვასთანაა დაკავშირებული. 

წყარო:  bm.ge  - https://bm.ge/news/birzhaze-navtobis-fasi-mkvetrad-gaizarda-301367 

 

„რუსეთზე ენერგორესურსებით დამოკიდებულების ზრდა ხაფანგში თავის 

შეყოფაა“ - არჩილ მამათელაშვილი 

„ენერგორესურსებით დამოკიდებულების ზრდა ხაფანგში თავის შეყოფაა“ - ასე ეხმაურება 

ენერგეტიკოსი არჩილ მამათელაშვილი საქართველოს რუსულ გაზზე დამოკიდებულების 

გაზრდას. 

როგორც ცნობილი გახდა, საქართველო წელს რუსეთიდან 2-ჯერ მეტი გაზის მიღებას 

ვარაუდობს. ეკონომიკის სამინისტროს პროგნოზით, 2025 წელს საქართველოს გაზის 

მოთხოვნა / მიწოდება 2.8%-ით გაიზრდება. სულ ქვეყანა 3.322 მლრდ კუბური მეტრი 

ბუნებრივ გაზს მიიღებს, მათ შორის 400 მლნ კუბ. მეტრს რუსეთიდან, რაც 2024 წლის 

საპროგნოზო მაჩვენებელზე ანუ 200 მლნ-ზე ორჯერ მეტია. 

„გახსოვთ ალბათ 2006 წლის იანვარში რაც მოხდა, მილსადენი ააფეთქეს, ასევე აფეთქდა 

მაღალი ძაბვის ელექტროგადამცემი ხაზი, ფაქტობრივად ენერგეტიკულ ბლოკადაში 

მოექცა საქართველო. რა თქმა უნდა ეს საშიშია და საფრთხილოა ნებისმიერ შემთხვევაში 

რუსეთზე დამოკიდებულების გაზრდა. ეს არის ხაფანგში თავის გაყოფა, ხაფანგში ყველია 

ხომ?!. 

საჭიროა ახალი ელექტროსადგურების მშენებლობა, რომელიც ჩაანაცვლებს გაზის 

მოხმარებას. ნებისმიერ შემთხვევაში რუსეთზე ენერგორესურსებით დამოკიდებულების 

ზრდა არის ხაფანგში თავის შეყოფა“,- აცხადებს ენერგეტიკოსი. 

წყარო:  bm.ge  - https://cutt.ly/Me2JcZVZ  

 

 ელექტროენერგეტიკა 

ელექტროენერგიის პირველი დამაგროვებლების პროექტი 355 მლნ ლარი 

დაჯდება - სად განთავსდება და რა ვადებში 

საქართველოში პირველი ელექტროენერგიის დამაგროვებელი ბატარეების სისტემის 

მოწყობა იგეგმება. პროექტის პირველი ფაზა 2025 წელს განხორციელდება და 2028 წლის 
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ბოლომდე გაგრძელდება. პროექტი აზიის განვითარების ბანკის ფინანსური მხარდაჭერით 

ხორციელდება და ჯამური ღირებულება 355 მილიონ ლარს შეადგენს. 

2025 წლის სახელმწიფო ბიუჯეტის დოკუმენტებიდან ირკვევა, რომ თანხიდან 5 

მილიონის ათვისება წელს მოხდება, 120 მილიონი ლარის - მომავალ წელს, 150 მილიონის 

- 2027 წელს, ხოლო 2028 წელს პროექტში 80 მილიონი დაიხარჯება. 

ბიუჯეტის თანახმად, პირველი დამაგროვებლები ქ/ს „ქსანი-500“-ის მიმდებარედ 

განთავსდება და სისტემაში ინტეგრაცია განხორციელდება. დამაგროვებლების სიმძლავრე 

200 მგვტ, ხოლო ტევადობა 200 მგვტ.სთ იქნება. 

დოკუმენტებში აღნიშნულია, რომ ელექტროენერგიის დამაგროვებლები ხელს შეუწყობს 

ელექტროენერგიის სისტემის მდგრადობის, მოქნილობისა და უსაფრთხოების ამაღლებას, 

ამასთანავე შეამცირებს ელექტროენერგიის იმპორტზე დამოკიდებულებას. 

„გაერთიანებულ სინქრონულ სისტემასთან კავშირის დაკარგვისას, ენერგიის 

დამაგროვებელი მოწყობილობები დაგროვებულ ენერგიას სწრაფად 

შთანთქავს/მიაწოდებს ელექტროენერგეტიკულ სისტემას, რაც ელექტროენერგიის 

მოხმარების ან წარმოების ობიექტების შეზღუდვის გარეშე, უზრუნველყოფს მოხმარება-

მიწოდების ბალანსის მაქსიმალურად მოკლე ვადებში აღდგენასა და სისტემის 

დასტაბილურებას. შედეგად, შემცირდება ელექტროენერგიის იმპორტზე 

დამოკიდებულება. 

პროექტი უზრუნველყოფს საქართველოს ელექტროენერგეტიკული სისტემის სრული 

ჩაქრობის შემთხვევაში მისი ნულიდან ამოქმედების შესაძლებლობას. ამასთან, პროექტი 

სრულად აღმოფხვრის გაზაფხული-ზაფხულის პერიოდებში თბოელექტროსადგურების 

შეზღუდული მუშაობითა და ელექტროენერგიის უდიდესი ნაწილის დასავლეთ 

საქართველოდან გადმოდინებით აღმოსავლეთ საქართველოში გამოწვეულ ძაბვის 

პრობლემების აღმოფხვრას“, - აღნიშნულია 2025 წლის ბიუჯეტში. 

პროექტის განმახორციელებელი კი ეკონომიკისა და მდგრადი განვითარების 

სამინისტროა. 

ცნობისათვის, საქართველოში ელექტროენერგიის პირველი დამაგროვებლების აშენების 

შესახებ ცნობილი გასული წლის ივლისში გახდა. როგორც მაშინ „ბიზნესპრესნიუსს“ 

საქართველოს განახლებადი ენერგიის განვითარების ასოციაციის აღმასრულებელმა 

დირექტორმა, მაია მელიქიძემ განუცხადა, დამაგროვებლების შესახებ პროექტი 

საქართველოს სახელმწიფო ელექტროსისტემამ შეიმუშავა. 

წყარო: bpn.ge  –  https://cutt.ly/ue2JvqeX  

 

ჩინეთი სამხრეთ ტიბეტში მსოფლიოში უდიდეს ჰიდროელექტროსადგურს 

ააშენებს 

როგორც სააგენტო Reuters-ი წერს, ჩინეთი სამხრეთ ტიბეტში მსოფლიოში უდიდეს 

ჰიდროელექტროსადგურს ააშენებს. 

მშენებლობა მდინარე იარლუნგ ცანგლოზე გაიმართება. კაშხლის მშენებლობას ჩინეთის 

მთავრობამ ოთხშაბათს დაუჭირა მხარი. 
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ჰესი 300 მლრდ კვტ/სთ–ს გამოიმუშავებს, რაც „სამი ხეობის“ სახელით ცნობილ ჩინეთის 

უმსხვილესი ელექტროსადგურის გენერაციასაც კი აჭარბებს. 

პეკინი ამ ჰესის მშენებლობაზე $137 მლრდ–ს დახარჯავს, რაც დღეისთვის მსოფლიოში 

უმსხვილესი ერთჯერადი ინფრასტრუქტურული პროექტი იქნება. 

წყარო:  bfm.ge  -  https://cutt.ly/xe2JvdHI  

 

განახლებადი ენერგია და ენერგოეფექტურობა 

საქართველო 2025 წელს ენერგეტიკული გაერთიანების პრეზიდენტი ქვეყანა 

იქნება 

საქართველო 2025 წელს ენერგეტიკული გაერთიანების პრეზიდენტი ქვეყანა იქნება, - ეს 

ფუნქცია საქართველოს როტაციით ენერგეტიკული გაერთიანების 22-ე მინისტერიალის 

საბჭოს სხდომაზე, ავსტრიის დედაქალაქ ვენაში გადმოეცა. ამის შესახებ ინფორმაციას 

ეკონომიკის სამინისტრო ავრცელებს.  

საქართველო, როგორც პრეზიდენტი ქვეყანა, 2025 წლის განმავლობაში შეძლებს, უფრო 

აქტიური მონაწილეობა მიიღოს ენერგეტიკული გაერთიანების დღის წესრიგით 

გათვალისწინებული ღონისძიებათა დაგეგმვასა და განსახილველი საკითხების 

შემუშავების პროცესში. 

22-ე მინისტერიალის სხდომაზე განსაკუთრებული აქცენტი გაკეთდა გაერთიანების 

ქვეყნებში განახლებადი ენერგიების განვითარებაზე, ენერგოეფექტურობისა და 

დეკარბონიზაციის ამოცანების შესრულებასა და ახალი რეგულაციების შემუშავებაზე, 

რომელმაც უნდა შეუწყოს ხელი, ერთი მხრივ, ენერგეტიკული გაერთიანების წინაშე 

აღებული ვალდებულებების შესრულებას და მეორე მხრივ, გააძლიეროს ევროკავშირის და 

ენერგეტიკული გაერთიანების წევრი ქვეყნების ენერგეტიკული უსაფრთხოება და 

ენერგოდაკავშირებადობა. 

აღსანიშნავია, რომ საქართველო აღნიშნული ორგანიზაციის წევრი 2017 წელს გახდა. 

წყარო:  energynews.ge  -  https://cutt.ly/ae2JvQS4  

 

გერმანია მწვანე წყალბადის განვითარების, ბათუმში წყლის 

ინფრასტრუქტურისა და ენერგეტიკული ქსელების გაფართოების 

პროექტებს დაფინანსებას აჩერებს 

გერმანია მწვანე წყალბადის განვითარების, ბათუმში წყლის ინფრასტრუქტურისა და 

ენერგეტიკული ქსელების გაფართოების პროექტებს დაფინანსებას აჩერებს - ამის შესახებ 

ინფორმაციას საქართველოში გერმანიის საელჩო ავრცელებს. 

„გერმანიის ეკონომიკური თანამშრომლობისა და განვითარების ფედერალურმა 

სამინისტრომ გადაწყვიტა, შეაჩეროს საქართველოს მთავრობასთან 237 მილიონი ევროს 

ღირებულების დაგეგმილი პროექტები. შეჩერებულ პროექტებში იგულისხმება 

საქართველოში მწვანე წყალბადის მეურნეობის განვითარების, ბათუმში წყლის 
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ინფრასტრუქტურის მოდერნიზაციისა და საქართველოში ენერგეტიკული ქსელების 

გაფართოების პროექტების დაფინანსება. 

გერმანიის განვითარების პოლიტიკის დიდი ნაწილი საქართველოში მიზნად ისახავდა 

ქვეყნის ევროკავშირთან დაახლოების წინსვლას, რაც ასევე დაფიქსირებულია 

საქართველოს კონსტიტუციაში. ამას საქართველოს ხელისუფლება დე ფაქტოდ აღარ 

აგრძელებს. ამავდროულად სისტემატურად ირღვევა ადამიანის უფლებები 

ხელისუფლების პოლიტიკის წინააღმდეგ მიმართული მასობრივი პროტესტის შეჩერების 

მცდელობისას. 

თუმცა, უნდა გაგრძელდეს პროექტები, რომლებიც უფრო მეტად სარგებელს მოუტანს 

პროევროპულ მოსახლეობას და რომლებითაც არსებულ პირობებშიც კი შესაძლებელი 

იქნება ევროპასთან დაახლოების გაგრძელება. ე.წ. „გამჭვირვალობის კანონის“ მიღების 

შემდეგ გერმანიამ 2024 წლის ზაფხულშივე დაიწყო დამატებითი მხარდამჭერი 

ღონისძიებების შეთავაზება სამოქალაქო საზოგადოებრივი ორგანიზაციებისთვის. ეს 

მოიცავს იურიდიულ კონსულტაციებს, კიბერუსაფრთხოების ტრენინგს ან ფსიქო-

სოციალურ მხარდაჭერას“, - აღნიშნულია გერმანიის საელჩოს განცხადებაში. 

შეგახსენებთ, რომ 237 მლნ ევროს ღირებულების პროექტების შეჩერებასთან 

დაკავშირებით თავდაპირველად განცხადება საქართველოში გერმანიის ელჩმა, პიტერ 

ფიშერმა სოციალურ ქსელ X-ზე 23 დეკემბერს დაწერა. 

წყარო:  bpn.ge  - https://cutt.ly/ze2JvD60  

 

კლიმატის ცვლილება 

2024 წელი დედამიწაზე რეკორდულად ცხელი იყო - NASA 

გასულ წელს დედამიწაზე საშუალო ტემპერატურამ რეკორდულ მაქსიმუმს კიდევ 

ერთხელ, უკვე მეორედ მიაღწია. NBC News-ის ინფორმაციით, რომელიც NASA-სა და აშშ-ის 

ოკეანისა და ატმოსფეროს ეროვნული ადმინისტრაციის (NOAA) კვლევის შედეგებს 

ეყრდნობა, 2024 წელი რეკორდულად ცხელი იყო იმ პერიოდში, როცა საერთაშორისო 

სააგენტოებმა მონაცემების შეგროვება დაიწყეს, შესაბამისად, მინიმუმ, 1880 წლიდან. 

მანამდე კი რეკორდული წელი 2023 იყო. NOAA-ს ცნობით, გასულ წელს ხმელეთისა და 

ოკეანეების საშუალო მაქსიმალური ტემპერატურა 2/10 გრადუსი ფარენჰეიტით 

აღემატებოდა 2023 წლის რეკორდს. ზედიზედ ორი რეკორდული წელი კი გლობალური 

დათბობის ტრაექტორიის შენარჩუნებაზე მიუთითებს, რაზეც მეცნიერები, წლებია, 

საუბრობენ. 

"რეკორდულ ტემპერატურისა და კალიფორნიაში ამჟამად არსებული ხანძრების ფონზე, 

ახლა ყველაზე მნიშვნელოვანია, პლანეტის ცვლილებები გვესმოდეს",- განაცხადა NASA-ს 

ადმინისტრატორმა, ბილ ნელსონმა. 

NASA-ს გამოთვლებით, 2024 წელს დედამიწის საშუალო ტემპერატურა 2.65 გრადუსი 

ფარენჰეიტით აღემატებოდა მეცხრამეტე საუკუნის შუა პერიოდის საშუალო 

მაჩვენებლებს. 

კონტინენტების მიხედვით, რეკორდული წელი იყო ჩრდილოეთ და სამხრეთ 

ამერიკისთვის, ევროპისა და აფრიკისთვის, აზიასა და არქტიკაში კი რეკორდულ წოდებას 
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კვლავ 2023 წელი ინარჩუნებს. 2024 წელს თბური ტალღების მომრავლებას ხელი შეუწყო 

ელ-ნინიოს ფენომენმა, რაც წყნარ ოკეანეში უჩვეულოდ თბილი დინებით აიხსნება. 

წყარო:  bm.ge -  https://bm.ge/news/2024-tseli-dedamitsaze-rekordulad-tskheli-iyo-nasa  

 

სანამ მოძველებული ავტოპარკი არ განახლდება და საწვავის ხარისხის 

კონტროლი არ გაუმჯობესდება, ეკოლოგიური პრობლემები ვერ გადაიჭრება 

საქართველოში ავტოპარკის გაახალგაზრდავების პროცესი მიმდინარეობს. მართალია, 

ქვეყნის მასშტაბით ჯერ კიდევ ბევრი ასაკოვანი ავტომობილი გადაადგილდება, თუმცა 

მათი რაოდენობა წლიდან წლამდე იკლებს, რა მიმართულებითაც ქვეყანამ გარკვეულ 

შედეგს მიაღწია. თუმცა დარგი მაინც  სერიოზულ პრობლემას განიცდის იმის გამო, რომ 

მოქალაქეების უმეტესობა ჯერ კიდევ ძველ მანქანებს ყიდულობს. ეს კი პრობლემას ქმნის 

ეკოლოგიური თვალსაზრისითაც. მოძველებული ავტოპარკით ჰაერის ხარისხის 

გაუმჯობესება თითქმის შეუძლებელი იქნება. 

სპეციალისტების შეფასებით, ავტოპარკის გაახალგაზრდავებას რამდენიმე ფაქტორი 

უშლის ხელს, მათ შორის, სოციალური ფონი, რის გამოც მომხმარებლების უმეტესობა 

შედარებით იაფი და ძველი ავტომობილების ყიდვას ცდილობს. 

ნავთობპროდუქტების იმპორტიორთა კავშირის ხელმძღვანელმა ვახტანგ იობაშვილმა 

აქცენტი ავტოპარკის სიძველესა და საწვავის ხარისხის კონტროლზე გააკეთა და ხაზი 

გაუსვა, რომ სანამ ეს საკითხები არ გადაიჭრება, ეკოლოგიური პრობლემის მოგვარება 

გაძნელდება. 

,,ევროპასა და ცივილიზებულ ქვეყნებში 3 წლის ავტომობილი მოძველებულად ითვლება. 

ჩვენი სოციალური ფონიდან, ეკონომიკური მდგომარეობიდან გამომდინარე, სხვა 

საშუალება არ აქვს მოსახლეობას და ამორტიზებულ ავტომობილებს ამიტომ ყიდულობს. 

იმისთვის, რომ სფერო მოწესრიგდეს, ჩვენ ტექნიკური ინსპექტირების ინსტიტუტი 

შემოვიღეთ, დადებითი პასუხის შემთხვევაში, თუკი ავტომობილი წესრიგშია, 

ეკოლოგიისთვის საფრთხეს არ უნდა წარმოადგენდეს. 

უფრო საყურადღებოა მომენტია საწვავის ხარისხის გაუმჯობესება, რომელსაც 

სერიოზული კონტროლი სჭირდება. მკაცრად უნდა გაკონტროლდეს სამანქანო ზეთებისა 

და საწვავის შემადგენლობა. მიუხედავად იმისა, რომ ქვეყანაში ევრო-5-ის სტანდარტის 

საწვავი შემოდის, ქართულ ბაზარზე ხდება შერევა. ამ დროს მომწოდებლები ყველა 

ქვეყნიდან ბენზინს ევრო-5-ის სტანდარტით გვაწვდიან, თუმცა შემოდის აღურიცხავი 

საქონელი, რაც მეტ კონტროლს საჭიროებს. 

ეკოლოგიურ პრობლემას მთლიანად ავტოპარკის სიძველეს ვერ დავაბრალებთ, კარგი 

საწვავი აუცილებელია და თუ მოწესრიგებულია ძრავის მოწყობილობა და სხვა 

კომპონენტები, მაშინ პრობლემები არ უნდა იყოს. 

ქვეყანამ თავი უნდა დაიცვას, რათა აღურიცხავი, კონტრაბანდული პროდუქცია არ 

ხვდებოდეს ბაზარზე, ეს არის მნიშვნელოვანი", - უთხრა ,,ბიზნეს-რეზონანსს" ვახტანგ 

იობაშვილმა. 

არსებული მონაცემით, საქართველოში 1,7 მილიონი ავტომობილია. აქედან რამდენია 10 

წელზე მეტი ხნის, ზუსტი სტატისტიკა უცნობია, რადგან მათი გარკვეული ნაწილი არ 
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მოძრაობს, შესაბამისად, მათი ე.წ. ჯართად ქცეული მანქანების რაოდენობის დადგენა არ 

ხდება, რაც საერთო სურათის წარმოჩენას ხელს უშლის. 

როგორც საგზაო მოძრაობის უსაფრთხოების ექსპერტმა შალვა ოგბაიძემ ,,ბიზნეს-

რეზონანსთან" განუცხადა, საკანონმდებლო ბაზა ბოლო წლების განმავლობაში 

მნიშვნელოვნად მოწესრიგდა და მიმართულია ეკოლოგიურად სუფთა ტრანსპორტის 

ხელშეწყობაზე, რისი ვალდებულებაც ქვეყანას ევროკავშირთან ასოცირების 

ხელშეკრულებით აქვს ნაკისრი და ავტოპარკის განახლებას მაქსიმალურად უწყობს ხელს. 

,,ბოლო 10 წლის განმავლობაში მნიშვნელოვანი ნაბიჯები გადაიდგა, რათა 

საავტომობილო გადაადგილება იყოს უსაფრთხო და ეკოლოგიურად სუფთა ტრანსპორტი 

წახალისდეს. დავიწყებ მუნიციპალური ტრანსპორტით, სახმელეთო ტრანსპორტის 

აბსოლუტურად ყველა სახეობა -  მიკროავტობუსები თუ  ავტობუსები,  ყველა  ევრო 5-ის 

და ევრო-6-ის სტანდარტისაა. ზოგი ბუნებრივ აირზე მუშაობს, ზოგი - გაუმჯობესებული 

ევრო-5-ის ეკოლოგიური  სტანდარტის საწვავზე, რაც არის რეალობა. 

რაც შეეხება ეკოლოგიურად სუფთა ტრანსპორტის წახალისებას, 2016 წლის 27 

დეკემბრიდან, ელექტრომობილების პარკირება გათავისუფლდა  ყოველგვარი 

გადასახადისგან, რაც ეხება როგორც ჩვეულებრივ, ასევე ე.წ. ზონალურ პარკირებას. გარდა 

ამისა, ელექტრომობილები საქართველოში იმპორტირებისას ნულოვანი განაკვეთით 

იბეგრება. ამასთან, თუკი ვინმე გადაწყვეტს, რომ სატაქსო ბიზნესში ჩაერთოს 

ელექტრომობილით, გადასახადისგან ლიცენზიაც გათავისუფლებულია. 6 წლამდე ასაკის 

ჰიბრიდული ავტომობილები იბეგრება მხოლოდ 40%-ით, ნაცვლად იგივე კლასის  შიდა 

წვის ძრავაზე მომუშავე ავტომობილებისა და სხვა. ყველა ეს ღონისძიება სწორედ 

ავტოპარკის გაახალგაზრდავებას ემსახურება", - განაცხადა შალვა ოგბაიძემ. 

მისივე შეფასებით, ავტოპარკის განახლების კუთხით მნიშვნელოვანია 

ელექტრომობილების წახალისების პოლიტიკა, რაშიც ქვეყანამ გარკვეულ შედეგს მიაღწია. 

"ელექტრომობილების დასატენი  სადგურების ქსელი ფართოვდება, ინფრასტრუქტურა 

მუდმივად ვითარდება და ამ მხრივ საკმაოდ კარგი შედეგი გვაქვს. ეს არის ნაბიჯები, რაც 

ბოლო წლების განმავლობაში გადაიდგა და პროცესი  წარმატებით გრძელდება. გარდა 

ამისა, ევროკავშირთან ასოცირების ხელშეკრულება ჩვენ გვავალდებულებდა  ტექნიკური 

ინსპექტირების ამოქმედებას და ეს კანონიც ამოქმედებულია. ავტომობილი, რომელსაც  

კატალიზატორი არ აქვს, ტექნიკურ შემოწმებას ვერ გაივლის. ეს არის ბოლო წლებში 

მიმდინარე პროცესი, დანარჩენი დროის ფაქტორია, გამოწვევები არის, მაგრამ მთავარია, 

რომ ავტოპარკი  ახალგაზრდავდება", - აღნიშნა ოგბაიძემ "ბიზნეს-რეზონანსთან". 

მიუხედავად იმისა, რომ  ბაზარზე დადებითი ტენდენციებია, ავტოპარკთან 

დაკავშირებით გამოწვევები მაინც მაღალია.ოფიციალური სტატისტიკის თანახმად, 

საქართველოში რეგისტრირებული ავტომობილების 52% 20 წელზე მეტი სიძველისაა, 

როცა 0-3 წლამდე სიძველის მხოლოდ 2-3%-ია. 

11-20 წლამდე ხანდაზმულობის ავტომობილების წილი საქართველოს მთლიან 

ავტოპარკში 32%-ია, 7-10 წლამდე ხანდაზმულობის - 12%, ხოლო 4-6 წლამდე სიძველის კი 

მხოლოდ 3%. 

წყარო:  bfm.ge -  https://cutt.ly/se2Jv3vm  
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ღონისძიებები 

ვებინარი: ზემოქმედების რაოდენობრივი შეფასება: ენერგეტიკული სიღარიბის 

აღმოფხვრა ეფექტურობის მეშვეობით 

თარიღი: 22 იანვარი, 2025 

ორგანიზატორები: RENOVERTY, ODYSSEE-MURE, INHERIT and SEED-MICAT 

თემატიკა: ენერგეტიკული სიღარიბე, ენერგოეფექტურობა, რაოდენობრივი შეფასება 

 

კონფერენცია - მსოფლიოს მდგრადი ენერგეტიკის დღეები 2025 

თარიღი: 04 - 07 მარტი, 2025 

ორგანიზატორი: OÖ Energiesparverband 

ადგილი: შტადჰალე, ველსი, ავსტრია  

თემატიკა: ბიომასა, ენერგოეფექტურობა, ე-მობილობა, ენერგოეფექტურობის პოლიტიკა 

 

ევროპის ენერგოეფექტურობის კონფერენცია 2025 

თარიღი: 06 - 07 მარტი, 2025 

ორგანიზატორი: OÖ Energiesparverband 

ადგილი: შტადჰალე, ველსი, ავსტრია 

თემატიკა: ენერგოეფექტურობა, ელ-მობილობა, ენერგოეფექტურობის პოლიტიკა, 

ენერგოეფექტურობა მრეწველობაში 

 

ევროპული კონფერენცია - CO2-ის ჩაჭერა, შენახვა და ხელახალი გამოყენება 2025 

თარიღი: 21–22 მაისი, 2025 

ორგანიზატორი: FORTES Media Group 

ადგილი: კოპენჰაგენი, დანია 

თემატიკა: CO2-ის ჩაჭერა, მიწისქვეშა შენახვა, დეკარბონიზაცია 


